
 

 
 
 
 
 
 

Skolebestyrelsesmøde 
 

MANDAG DEN 6. DECEMBER KL. 17.00-20.00 
FÆLLESRUMMET PÅ MF10 

 
 
Deltagere: 
 
Janne Møller Olesen  Anne Mette Schilling Schubart   
Per Søndergaard Mathiesen Minna Jokumsen 
Henrik Skov Madsen  Mette Thusgaard 
Ane Nørøxe   Lene Lundsberg   
Kennet Andersen   Lilli Lindberg Larsen 
Iben Ellehauge (Formand)  Jonathan Nielsen (Elevrådet/9T)  
Jan Stigaard   William Thorsen (Elevrådet/8D)  

Habert Nsengiyunva (Elevrådet 10F)  Arne Omar Sørensen 

 
   
     
 
 
Inviterede:  
 

Afbud: Per Søndergaard Mathiesen, Habert Nsengiyunva (Elevrådet 10F)  
 
 
Dagordenen omfatter punkterne: 86 - 93 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
 

 
 
 
 



 

 

 
 
 
 
Dagsorden: 
 

86. Velkommen (Iben, OS) 5 minutter 
 

87. Rundvisning på MF10 og Sproghuset (LU) 25 minutter 
 

88. Lidt at spise (Alle) 15 minutter 
Vi spiser samtidig med, vi behandler nedenstående punkter. 
 

89. Godkendelse af dagsorden og referat (Iben) 5 minutter 
 

90. Kort nyt om nye ansatte og skoleåret afslutning (OS) 10 minutter 
Nicolai Haubro er ansat som lærer til MF10 – særligt med opgave som træner i 
fodboldklassen. Ditte Lynnerup er ansat som sekretær. Nicolai starter den 1. januar og 
Ditte den 17. januar. 
Kort orientering om økonomi. Det ser rigtig godt ud. Der kan blive et lille driftsoverskud, 
som hovedsagelig skyldes ubrugte Eramus-midler gennem de sidste to år, vi betaler dog 
det vi kan mod afslutningen af året. Årets regnskab i god balance. Bufferen skubber vi 
fortsat foran os.   
Orientering om arbejdet med synliggørelse af skolens værdier. Efter proces i 
skolebestyrelsen har både Pædagogisk Udvalg og elevrådene arbejdet med synliggørelse 
af skoles værdier. Det er der kommet følgende ud af; 2 bannere med lys i på Søndre, samt 
folie med værdier på trappen i indgangspartiet. ”værditrappen, 2 bannere med lys i på 
MF10 til gangpartiet.  
Derudover ønsker elevrådene skoletrøjer. Der arbejdes videre med dette på ideplan.  
 
 

91. Timefordelingsplan og kortere skoledag på Søndre Skole (OS) 90 minutter 
Se bilag. 
Der fremlægges forskellige perspektiver på en kortere skoledag, og der sættes lys på 
muligheder og begrænsninger i forhold til de nationale timefordelingsplaner og den proces, 
der ligger foran skolen, hvis vi ændrer på skoledagen og skoledagens længde. 
Der belyses et par scenarier, og OS kommer med en anbefaling til ny timefordelingsplan. 
Formålet med punktet er at aftale en retning for skolens videre arbejde med en kortere 
skoledag, en retning der imødekommer skolebestyrelsens ønske om en kortere skoledag. 
 
Der var en proces i skolebestyrelsen.  
 
Kommentarer:  
Alle årgange   
Tværfaglig timefordeling er fint.  
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
Frivillige valgfag – Det er ikke oplagt.  
Det er bedre at være kendt for valgfag end fritimer/vil bevare, kunne måske kigge ind på 
fagene f.eks. ekstra matematik, da undersøgelser viser, at særligt matematik profiterer af 
flere timer. Ide: rebrande valgfagene til fokusfag.  
Pause efter 2. lektion. 5 min. efter 1. lektion og 25 min. efter 2. lektion er anbefalingen.  
Yderlig reduktion på 9. årgang kunne være F.Lek.S, der er dog ikke enighed i bestyrelsen. 
F.Lek.S er unik for Søndre skole og det fungerer. Man har tidligere spurgt både lærere og 
elever og alle er glade for F.Lek.S. 
Plan B – Pauser og mere matematik og dansk. 
Idræts- og kulturklasser 30 minutters mere undervisning i samarbejdsklub regi  – det er en 
præmis.  
 
Bestyrelsen giver ledelsen mandat til det videre arbejde med den af ledelsen anbefalede 
plan for kortere skoledag.  
 
 

92. Valgfag 2022/2023 (JST) 25 minutter 
Forslag om, at fodbold kommer til at hedde ”fodbold for sjov” 
Forslag om et andet fagligt valgfagsudbud som f.eks. ”ekstra matematik”, ”praktisk 
matematik”  
Forslag om en mere levende beskrivelse af valgfag til kommende elever. F.eks. kom og 
prøv et valgfag for 5. eller 6. klasser for at ”sælge skolen” 
Ellers er der opbakning til det nuværende udbud.  
Der samles op på næste bestyrelsesmøde 
 

93. Eventuelt (Alle) 5 minutter 
Vedr. corona. Vi følger retningslinjerne. Det er kun ikke-vaccinerede, der må tilbydes test i 
skoletiden.  
Vedr. kø-kultur i kantinen. Skolen går til forudbestilling hos MOS efter nytår. Deadline for 
bestilling er samme morgen. Der er kommer nærmere information ud til både elever og 
forældre inden juleferien.  
 
 

 

Kommende møde:  


